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Még van esély a vágsellyei elõkészületek leállítására   Tornóc/Mocsonok.   Még van esély
a vágsellyei elõkészületek leállítására   Tornóc/Mocsonok. Elméletileg elképzelhetõ, hogy a
Nyitrai Kerületi Önkormányzat figyelembe veszi a lakosság egy részének kinyilvánított akaratát,
és leállítja a vágsellyei Duslo vegyi üzem területén megépítendõ veszélyeshulladék-égetõ
tervezését. Ezt Július Rábek, a Duslo légszennyezése által leginkább veszélyeztetett Vágtornóc
község polgármestere nyilatkozta lapunk érdeklõdésére. Több érintett község (Vágtornóc,
Vághoszszúfalu, Mocsonok és Vágsellye) lakói is tiltakoztak az égetõmû megépítése ellen, és
több mint hatezer aláírást gyûjtöttek a petíció alá. A június 25-én megtartott vágtornóci
népszavazás ugyancsak megerõsítette: a helyiek nem kérnek a tervezett létesítménybõl.   A
hulladékégetõ építését a Nyitra megye által létrehozott NISAK Rt. készíti elõ, és a kétmilliárd
koronás beruházás túlnyomó részét európai uniós forrásból fedeznék. A terv sorsáról a
környezetvédelmi minisztériumnak kell döntenie, amelyhez a lakosok július közepéig
juttathatták el megjegyzéseiket és tiltakozásukat. „A tárcának két hónapja van arra, hogy
véleményt mondjon, vagyis szeptember közepéig kellene állást foglalnia, ám ez még két
hónappal elhúzódhat. agy megeshet, csak decemberben születik döntés arról, hogy
folytathatják-e a tervezést” – nyilatkozta az Új Szónak Július Rábek. Említést tett egy másik
megoldási lehetõségrõl is „Ilyen hulladékégetõt terveztek építeni a dubovái Petrochema üzem
területén is, ám miután az ottani lakosok ezt népszavazással elutasították, a besztercebányai
megyei képviselõ-testület elállt eredeti szándékától – emlékeztetett a polgármester. – A
vágtornóci referendum eredményét elküldtük a megyei hivatalnak, és a megyei elnök
megígérte, a legközelebbi ülésen napirendre tûzi a kérdést.”   Az egyik szervezõtõl megtudtuk,
a környezetvédelmi minisztériumtól kapott tájékoztatás szerint a tervezet értékelése idején is
gyûjthetõk az aláírások – most például Mocsonokon folyik ilyen tevékenység. Az ottaniak a
községi képviselõ-testület augusztus végi ülése és a környezetvédelmi minisztérium elé
terjesztik majd a petíciós íveket.   GAÁL LÁSZLÓ     
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